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Kaupunginhallitus 01.12.2022 § 465 
  
Valmistelija Kehittämisen toimialajohtaja Pasi Pitkänen 

 Valtuutettu Marko Anttilan valtuustoaloite 30.1.2022: 

 Raahen kaupungin tulisi ottaa käyttöön haikara raha. Raahen kaupunki on 
ollut muuttotappio kaupunki jo useana vuonna perätysten. Samaan aikaan 
Raahen kaupunki kilpailee lähikuntien kanssa muuttavista lapsiperheistä ja 
Raahen kaupungin tulisi lisätä lapsiperheiden houkuttelevuutta. Haikara 
raha on käytössä Raahen ympäristö kunnissa esim. Pyhäjoella, jonka saa 
hakemusta vastaan. Tämä haikara raha olisi myös yksi osa, jolla voidaan 
alentaa lapsiperheiden kynnystä muuttaa ja houkutella lapsiperhettä 
muuttamaan Raaheen. 

 Kehittämisen toimialajohtaja Pasi Pitkäsen antama vastaus 24.11.2022: 

 Raahen kaupungin yksi keskeisiä aluekehityksen haasteita on väkiluvun 
väheneminen. Väkiluvun kehittymiseen vaikuttavia tekijöitä on useita. 
Yhtenä niistä on se, kuinka paljon kuntaa muuttaa uusia asukkaita eli 
kuinka houkutteleva kunta on. Kunnan houkuttelevuuteen vaikuttaa 
puolestaan myös useampi tekijä. Tärkein yksittäinen muuttoa lisäävä tekijä 
on se, löytyykö kunnasta työpaikka perheen huoltajalle/huoltajille. Muita 
vaikuttavia tekijöitä ovat mm. palveluiden saatavuus ja laatu, yleinen 
viihtyisyys ja miljöö sekä ilmapiiri, asuinympäristöt ja tonttitarjonta, 
opiskelumahdollisuudet sekä saavutettavuus ja sijainti. Monipuolinen 
kaupunkimarkkinointi toimii työkaluna näistä asioista viestittäessä. 
Haikararahan tyyppinen kuntaan muuttaneille maksettava tuki on vain yksi 
niistä tekijöistä, jonka perusteella kuntaan muutetaan.  

 Moni kunta maksaa erityisesti lapsiperheille aloitteessakin mainittua ns. 
haikararahaa, jonka muoto vaihtelee lapsiperheen muuttotuesta aina 
uusien lasten syntymisestä maksettavaan tukeen. Haikararahan 
vaikuttavuutta on vaikeata mitata. Viimeaikainen vähenevä 
väkilukukehitys niissä naapurikunnissa, joissa tuki on käytössä antaa 
kuitenkin viitteitä siitä, että tuen vaikutus väkiluvun kehitykseen on 
vähäinen. Yleinen trendi näyttää myös olevan se, että kyseisestä varsin 
mekanistisesta tuesta ollaan kunnissa luopumassa. 

 Raahen kaupungin johtoryhmä on käsitellyt asiaa. Yllä esitetyistä syistä ja 
talouden tasapainottamisohjelmasta johtuen johtoryhmä ei puolla 
haikaratuen käyttöönottoa Raahen kaupungissa. 



Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys Esitetään kaupunginvaltuustolle: 
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen kehittämisen toimialajohtaja Pasi Pitkäsen 
valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kehittämiskeskuksen johtaja Pasi Pitkänen 
poistui kokouksesta asian käsittelyn jälkeen klo 19.55. 

 
Kaupunginvaltuusto 12.12.2022 § 155    

164/00.01.04/2022    

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen kehittämisen toimialajohtaja Pasi Pitkäsen 
valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.


